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Kontaktrådsmøde Botilbud & Vongshøj 

              Dato: 19. maj 2025  

              Deltagere: Anne-Marie, Christa, Karen Inger, Eva, Kristian, Patrick referent.  

              Afbud: Ingen 

              Dagsorden: 

1. Velkomst Kristian.  
Mødeleder overtager 
Mødeleder: Christa  
 
 

2. Godkendelse og kommentarer til dagsorden og referatet d. (bilag 1) 
Dagsorden er godkendt.  
Referat fra sidst er godkendt.  
 

3. Nyt fra området. v/ Patrick  
Trivselsundersøgelse hele VSO 
Der er udsendt en trivselsmåling til alle medarbejdere, der forventes svar 21. maj 2025.  
Der er i samme omgang udsendt lederevaluering.  
 
Nye magtanvendelsesregler  
Pr. 1. juli 2024  
SEL § 124b - Personalet kan anvende fysisk guidning og konfliktafværgelse over for personer som 
led i omsorgen, herunder for at sikre tryghed og trivsel på bo- og dagtilbud. Fysisk guidning og 
konfliktafværgelse er ikke magtanvendelse eller et indgreb i selvbestemmelsesretten.  
  
SEL § 128 - Muligheden for at anvende stofseler udvides 
  
SEL § 128a - Epilepsialarmer og lignende anfaldsalarmer, defineres ikke som magtanvendelse eller 
et indgreb i selvbestemmelsesretten. Anvendelsen af epilepsialarmer og lignende anfaldsalarmer 
skal derfor ikke længere forhåndsgodkendes, registreres eller indberettes. 
Dokumentationskrav ift. forhåndsgodkendte 
Skal ikke registreres månedligt længere.  
VSO har valgt at hvis det er fastholdelse i hygiejnesituationer, så kan der oprettes delmål til 
løbende dokumentation.  
 
Den 1. januar 2025 

• Mulighed for at løsne en persons greb i en anden person, i et dørhåndtag el.lign. til en anden 
persons bolig, hvis den person, der foretager grebet, udviser grænseoverskridende eller 
konfliktskabende adfærd betingelserne for fastholdelse m.v. er ændret.  
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• Hvor borgeren tidligere skulle være direkte til fare for sig selv eller andre, før et indgreb var 
muligt, er det nu muligt at fastholde en borger, hvor borgeren har en meget grænseoverskridende 
eller konfliktskabende adfærd. 

• Mulighed for i en afgrænset periode at anvende situationsbestemt kamerakig over for en person, 
når der er risiko for personskade 

• Mulighed for i en afgrænset periode at låse eller på anden måde sikre et eller flere skabe, skuffer 
m.v. i en beboers bolig, når beboeren gentagne gange har anvendt genstande til at påføre sig selv 
eller andre væsentlig personskade eller til at forårsage væsentlig tingsskade 

• Mulighed for i en periode (max 12 måneder) at en aflåst eller på anden måde sikret yderdør til en 
bolig i et botilbud må åbnes, når det er absolut nødvendigt for at undgå en væsentlig og 
nærliggende risiko for, at beboeren forårsager væsentlig og alvorlig personskade på sig selv eller 
andre, eller en væsentlig sundhedsmæssig risiko for beboeren eller andre. 
 
Dialog omkring muligheden for at klage hvis man oplever eller mistænker at medarbejderne 
udøver magt.  
Det er muligt at gå til lederen, områdelederen eller informere myndighed omkring det.  
Det kunne blandt andet være at medarbejdere siger nej til borgeren må få mere mad, eller hvis 
der indkøbes pizza og borgeren selv betaler en, men ikke får det hele.  
Der er en del magt som ikke ligger inden for magtanvendelsesreglerne, den skjulte magt.  
 
Alle medarbejdere har pligt til at indberette magt jf. magtanvendelsesreglerne.  
 

4. Orientering socialudvalget v/ Karen Inger Refslund.  
Kvalitet i botilbud er godkendt som strategi.  
Både i socialudvalget og kommunalbestyrelsen.  
 
Temadrøftelse omkring den fremtidige pårørende organisering. Intet er besluttet.  
Forvaltningen er blevet bedt om at komme med et udspil til hvordan den fremtidige organisering 
kan være. Det er et ønske om at få flest mulige pårørende i spil.  
Forventer at et udkast til en ny organisering kommer ud til medlemmerne af kontaktråd. Ikke 
sikkert at det bliver en regulær høring, men mulighed for input.  
 
Ingen spørgsmål til referaterne fra udvalget.  
 

5. Nyt fra LEV 
Der er møde i aften i LEV.  
Kastaniebo har et ønske om at få et oplæg om ensomhed. LEV vil gerne bakke op, men vil helst 
hvis det var for et større publikum. 
Dialog omkring årshjul, kan ses på hjemmesiden.  
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6. Orientering fra samråd 
 
- Hasselvej 4 
Der har ikke været møde, idet at der ikke var nogen punkter.  
 
- Æblevej 1 
Seneste møde 5. marts 2025. 
Der har været drøftet løsørekonto.  
Der indføres et briksystem til skabene, således at man kan se hvilken medarbejder der låser sig 
ind. Det er aftalt at løsørekontoen kan bidrage i forhold til budgettet på driften.  
Der er bevilget penge til kommode i gruppe 5 fra løsørekontoen.  
 
Gennemgået socialtilsynsrapporter.  
 
Der er ønske om at der afvikles en temaaften omkring et relevant emne, for eksempel autisme, alle 
ideer er velkomne.  
 
Dialog omkring samdrift imellem bo og aktivitet. Det bliver spændende at følge. Der er 
medarbejdere som har valgt ikke at være med.  
Samråd har spurgt ind til om dagsrytmen er på plads.  
Ønske om at få sofacyklerne i gang, således borgerne kan komme ud og få vind i håret. Der er kun 
en på Vongshøj, et ønske om at der var flere.  
 
Dialog omkring serviceundersøgelsen, flere forstår ikke spørgsmålene eller kommer i tvivl om 
meningen med dem.  
 
Der har været afholdt jobsamtaler og der er ansat nye medarbejdere i begge huse.  
 
Der er afholdt arrangementer. 
16. april 2025 påskefrokost og gudstjeneste.  
26. april 2025 Sønderjysk garder besøgte Løgumgårde og spillede på området og besøg af 
pølsevogn, en hyggelig dag.  
Fremtidige arrangementer: Musik og Gøgl, Cirkus til sommer.  
 
- Kastaniebo 
Samråd den 12. maj 2025 
Pårørende har været til afdelingsmøde med Domea, huslejestigningen er nedsat fra 800 kroner til 
300 kroner.  
Der er tilknyttet en ergoterapeut og to nye pædagoger.  
Der er udfærdiget samtykke til at gå i lejlighederne.  
 
Arrangement: Påskefrokost.  
Søgt Jettes fond i forhold til arrangementer.  



 
 

 

 
4/4 

 
Jette fra Kastaniebo holdt et oplæg omkring ensomhed, der var efterfølgende gruppedialoger 
med arbejdsspørgsmål. Det havde været rigtig godt.  
 
- Vongshøj 
Der har været samråd i Vongshøj, der var mange deltagere, også nogen som ikke tidligere har 
deltaget.  
Det er aftalt at afholde to møder om året henholdsvis i marts og oktober.  
Der har været dialog omkring minimum antal deltagere for at der afvikles møde.  
Det er aftalt at der skal være minimum fire borgere repræsenteret.  
 
Gennemgået årshjul i forhold til arrangementer på området. Et ønske om at det synliggøres. Også 
når der kun afvikles to møder, så er det en god ide at alle ved hvad der er planlagt.  
 
- Æblevej 2 (Ingen samråd) 
 
- Rosenvænget (Ingen samråd) 
 
- Nøddevej 1 (Ingen samråd) 
 

7. Dialog omkring serviceundersøgelse  
Det er svært for pårørende at svare på spørgsmålene, de er stillet direkte til en borger.  
Det kræver et indgående kendskab til borgerens dagligdag for at kunne svare på spørgsmålene.  
Er det en pårørendeundersøgelse eller en borgerundersøgelse? 
Kan det være muligt at vinge af om man er borger eller pårørende? 
Undersøgelsen kan give et misvisende billede eller slet ikke noget billede.  
Det kunne være en ide at gentænke konceptet med spørgsmålene.  
Måske gøre det dialogbaseret på samrådene.   
 
Karen-Inger foreslår en spørgeramme direkte med relation til strategien kvalitet i botilbud.  
Det vil kunne give en rød tråd.  
 

8. Evt. 
Kristian foreslår at vi fremover på dagsordenen tilføjer et emne til dialog. Det kunne være 
forskellige relevante emner for området.  
 
For eksempel: 
- Sammensætning af personalegrupper, specielt mangel på sundhedsfaglige.  
- Planlægning, således at der er faglærte medarbejdere på arbejde, for eksempel i weekender med 
vikarer.   
 
Næste møde 27. august 2025. 
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